
Zápis z konference ZO OS DOSIA ČSAD Frýdek-Místek, 

konané dne 11.3.2017 

 v restauraci Švejk v Místku. 

 

 

 

K bodu 1: 

Konferenci zahájil a řídil p. Rak.  

Následovala volba návrhové a mandátové komise ve složení: 

Mandátová komise:  pp. Onderka Richard,  Schmidt Andreas, Novák Svatopluk 

Návrhová komise: pp. Kleknerová Hana, Soukup Petr, Korbáš Václav 

Hlasování:   pro:34    proti: 0   zdržel se:0  

 

K bodu  2: 

Předseda mandátové komise p. Onderka, konstatoval, že bylo pozváno s hlasem 

rozhodujícím: 39 delegátů  a 1 člen revizní komise.  Přítomno:  34 tj. 87%  řádných delegátů  

 Konference je usnášení schopná.     

 

K bodu 3: 

Písemně předložen návrh programu: 

Program: 1. Zahájení, volba komisí 

                2. Zpráva mandátové komise  

                3. Přednesení návrhu programu  

    4.  Kontrola usnesení konference z roku 2016 

    5.  Zpráva o činnosti ZO za rok 2016  

    6.  Zpráva o čerpání rozpočtu ZO za rok 2016 

    7. Zpráva revizní komise k čerpání rozpočtu     

                8.  Návrh rozpočtu ZO na rok 2017 

     9.  Návrh Zásady hospodaření ZO 

    10.   Plán akcí na rok 2017  

               11.  Diskuse 

               12. Přijetí usnesení 

               13.  Závěr 

Hlasování: pro: 34    proti: 0   zdržel se: 0 

Konference se dále řídí tímto schváleným programem. 

Přítomní byli informováni o nutnosti do diskuse se přihlásit písemně, včetně odevzdání 

řídícímu schůze nejpozději po výdeji jídla. 

       

 

K bodu 4: 

P. Rak přednesl usnesení z konference, která se konala v loňském roce. Bylo konstatováno, že 

všechny úkoly byly splněny. 

P. Soukup předložil, doložil plnění úkolů. 

 

 

K bodu 5: 

Zprávu o činnosti odborové organizace přednesl p. Foldyna. 

Ucelenou zprávu měli všichni delegáti v materiálech písemně.  

Upozornil na některé nejdůležitější body: činnost svazu, stav členské základny,  právní 

pomoc, kontrola BOZP, plnění KS, pořádané akce, komunikace v rámci členské  základny. 

Konference vzala na vědomí bez připomínek a dotazů. 

 

 

 

 

 



 

K bodu 6. 

Čerpání rozpočtu za rok 2016 bylo předloženo v materiálech písemně všem delegátům.   

P. Soukup -  vysvětlil jednotlivé položky čerpání, popř. přečerpání.  

P. Onderka upozornil na nepřesnost – chybu v položce 42.0, která byla na místě opravena. 

P. Soukup požádal o písemnou opravu v předloženém materiálu. 

Konference vzala na vědomí 

Hlasování: pro: 35   proti: 0  zdržel se: 0 

 

 

 

K bodu  7: 

Zprávu revizní komise přednesla p.Polochová. 

Seznámila se složením komise: pp. Polochová, Eschnerová, Sojková. 

Vyznačila okruhy, na které se komise při kontrolách zaměřovala – odvody členských 

příspěvků, podpisy, správnost zaúčtování do jednotlivých položek, prezenční listiny apod. 

Komise doporučuje dlužné členské příspěvky, které neuhradili členové, kteří řádně neukončili 

členství v ZO nevymáhat, protože, vzniklé - reálné náklady,  převyšují  dlužné částky, ale i 

nadále tyto“ pohledávky“ evidovat a při možném návratu do pracovního poměru, popř. 

členství v ZO,  teprve dořešit. 

Revizí komise nemá připomínky k hospodaření. 

Konference vzala na vědomí. 
 

K bodu 8: 

Návrh rozpočtu na rok 2017 přednesl p. Soukup, včetně složitosti vypracovat návrh na 

základě ½ daru zaměstnavatele, který se prolíná rozpočtem. 

Delegáti měli tento materiál písemně a to jak návrh, tak důvodovou zprávu.  

Připomínky a dotazy: 

8.1. Návrh p. Soukup. Přijetí opatření, ke kterému jej zavázala konference v roce 2016 i pro 

tento rok. Tj.„omezení“ v položce sport a rekreace za stejných podmínek. 

 

8.2. Návrh p. Kleknerová. Dílenská schůze střediska jí pověřila přednést návrh a to možnost 

čerpat příspěvek na sport uceleněji – proplácet celoroční pernamentky na sportovní aktivitu, 

které jsou finančně výhodnější. 

Konference návrh zamítla.                              Hlasování: pro 33 proti: 0 zdržel se: 2 

 

8.3. Návrh p. Soukup. Vytvoření nové položky a to: „Odměny za mimořádnou příležitostnou 

činnost“. Odměna by se týkala členů vyjednávacího týmu ve věci nové kolektivní smlouvy, 

kteří jednali s vedením ve svém osobním volnu a to nad rámec svých běžných úkolů. Navrhl 

odměnu ve výši 100,-/hodina prokazatelné účasti na jednání. (Přičemž podotkl, že táto možná 

odměna se netýká jeho osoby – jednatele, protože má tzv. pružnou pracovní dobu.) 

                                                                         Hlasování: pro: 26   proti: 4   zdržel se: 5 

 

Hlasování o návrhu po úpravách:    pro:  35  proti: 0 zdržel se: 0 

 

 

K  bodu 9:  

Přednesl p. Foldyna. 

Písemně zapracováno do výroční zprávy, která byla předložena písemně. 

Vyzval přítomné o další podněty, nápady k akcím. 

P. Leco – upozornil, že organizuje dne 19.12.2017 i zájezd do Poznaně. 

 

 

 K bodu 10:  

Řídící schůze upozornil přítomné, že se nejedná o pracovní poradu a pro přehlednost je nutné 

do diskuse se přihlásit písemně. 



10.1. P. Lichnovský : „ Má výbor zájem řešit stav oprav, počet dílenských?“ 

P.Foldyna: „Vedení je informováno na každé poradě a více pro zlepšení nemohou odbory 

učinit. „ 

 

10.2. P. Korbáš : „V rámci vyjednávání KS navrhuje zaměřit se spíš na „bonusy“, než na 

mzdu. To za předpokladu, že by nešlo razantněji vyjednat vyšší.“   

P.Foldyna: „Při vyjednávání se zaměřujeme na základní složku mzdy, tarif. Námět bere na 

vědomí jako dobrý podnět. O vývoji jednání kolektivní smlouvy bude samozřejmě  

informovat.“ 

 

10.3.P. Korbáš : „Dojezdy na začátek směny ( výkonu) na odloučené pracoviště nejsou 

v souladu se zákonem.“ 

P.Rak:  „Jestliže zaměstnavatel porušuje zákon, a p. Korbaš má podklady, je možné využít 

bezplatný právní servis v pracovně právních otázkách, který zajišťují odbory každému členu.“ 

 

10.4. P. Korbáš: „Lze zamezit úpravám silných turnusů?“ 

P. Foldyna: „  Odbory nemají možnost proti snižování výkonů na turnuse zakročit. 

 

10.5. P. Korbáš : „Co udělal odborový svaz DOSIA pro zvýšení mezd v OD?“ 

P.Foldyna: „ Vysvětlil situaci. Media (televize, tisk) podávají mylné informace, možná i na 

základě zkresleného výkladu předsedy OSD p. Pomajbíka. Co jej vedlo k závěrům, které 

zveřejňoval, by byla spekulace.  Většiny jednání se zúčastňoval i náš předseda svazu a od 

začátku bylo zřejmé, že NV se nenavýší mzda řidičů, tak jak sliboval p. Pomajbík.“ 

P.Soukup: „ Informoval o vývoji  plánované stávky v Ústeckém kraji, kde právě na základě 

mylné normace z OSD byla vyhlášena stávková pohotovost. Jednalo by se, ale o 

protizákonnou stavku, protože  i zde zaměstnavatelé dodržují NV, kterého dosáhli jen 

přesunem jednotlivých položek mzdy a mzda řidičů se nezvedla oproti očekávání. 

 

10.6. P. Soukup: „Upřesnil podmínky právního zastupování, včetně možnosti si vybrat 

vlastního právníka, který ale musí mít zájem o uzavření mandátní smlouvy, ať je možné jeho 

služby hradit třetí stranou – tedy svazem.  

 

10.7.P.Kleknerová: „Zvyšují se stížnosti na závodní stravování. Nejen malé porce, ale 

mnohdy i studené odebrané jídlo. Navrhuje vyvolat anketu „strávníků“ o spokojenosti a 

v případě, že se prokáže více stěžovatelů, jednat s vedením o nápravě. „ 

 Konference souhlasí  a na základě  hlasování:  pro 30  zdržel se 5   proti 0  úkoluje V ZO 

s pořádáním ankety, včetně možného jednání s vedením. 

 

10.8. P. Cakirpaloglu: „Nakolik je pravdivé zřízení DP FM s.r.o. a převzetí dopravy?“ 

Pp. Rak, Foldyna: „Vysvětlili z osobního jednání s jednatelem DP  p. Šircem, jeho představu. 

Dle vlastního odhadu i nepravděpodobnost převzetí obslužnosti v roce 2018, ale v červnu tr. 

rozhodne zastupitelstvo FM. Celou situaci samozřejmě sledujeme a budeme informovat.“ 

 

K bodu 11:  

Usnesení z konference ZO OS DOSIA ČSAD Frýdek-Místek, konané dne 11.3.2017   
Na konferenci bylo pozváno 39 delegátů. V sále přítomno : 35 delegátů. Tj. 90% 

Konference  pro přijetí usnesení je usnášení schopná. 

Usnesení: 

Konference po vyslechnutí zprávy o činnosti, hospodaření za rok 2016, zprávy revizní 

komise, projednání rozpočtu na rok 2017 a diskusi, přijímá následující usnesení: 

I. Schvaluje: 

1. Zprávu o činnosti a hospodaření za rok 2016 

2. Zprávu revizní komise za rok 2016 

3. Návrh rozpočtu na rok 2017, včetně přijatých návrhů.  



4. Nevymáhat neuhrazené členské příspěvky, vzhledem k větším nákladům, než by byl 

vzniklý příjem, ale evidovat tyto „dlužníky“ pro možné dořešení v případě zájmu o 

členství v naší organizaci. 

 

 

II.Ukládá: 

1. Ukládá  jednateli,  dále vést evidenci o čerpání v položce sport za účelem 

 „ omezení“ pro odboráře, kteří chtějí čerpat příspěvek na rekreaci. Tj. v případě zájmu 

čerpání příspěvku na rekreaci nevybrat více jak 5 příspěvků na sport/rok. 

2. Ukládá jednateli, zavést položku 48.10 „Odměny za mimořádnou činnost“,v souladu 

s projednaným bodem 8.3. této konference. 

3. Ukládá jednateli v rámci položky 42.0 sport proplácet, vydávat poukázky ve výši 150,-

Kč/průběžný měsíc i nadále. 

4. Ukládá V ZO v případě vzniku sponzorského daru i na druhé pololetí r.2017, začlenit 

jej do rozpočtu v položkách jako v předchozích letech, dle podmínek upřesněných ve 

smlouvě.  

 

 

K bodu 12:  

Závěr konference provedl. pp. Rak, Foldyna. Poděkoval všem přítomným za účast. 

Předseda mandátové komise p. Onderka osobně ověřil počty hlasujících v jednotlivých 

bodech. 

 

 

p. Onderka………………………  

 

 

 

 Členové návrhové komise: 

p. Kleknerová ……………….… 

 

 p. Korbáš ………………..……  

   

 p.Soukup ………………….…. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ve Frýdku- Místku 

dne 11.3.2017 
 
                                              

 

 


